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روی موج کوتاه

ســخنگوی دولــت با بیــان اینکه 
دسته بندی شهرها به سه منطقه سفید، 
زرد و قرمز به معنای عادی سازی شرایط 
نیست، گفت: رنگ ها به معنی عادی شدن 
وضعیت نیســت و این تقسیم بندی به 
معنی برنامه ریزی برای بازگشایی اماکن 
مذهبی، اجتماعات اجتماعی و بازگشایی 

بنگاه های اقتصادی است.
 به گزارش مهر، علی ربیعی در نشست 
خبری دیروز خود بــا بیان اینکه یکی از 
تصمیمات مهم ما در ســتاد ملی کرونا 
تداوم طرح فاصله گذاری هوشمند بود، 
افزود: در این طرح کشــور را به سه رنگ 
ســفید، زرد و قرمز دسته بندی کردیم. 
اما از روزی که اعلام شد مطالبی مشاهده 
می کنم که خیلی هــا می خواهند همه 
چیز را عادی جلوه دهند. ما شرایط بهتر 
داریم اما به هیچ وجه شرایط عادی نداریم. 
یادمان نرود این شرایط از یک مورد در یک 
شهرستان ایجاد شد و حتی یک مورد هم 

برای ما در این زمینه مهم است. 
ســخنگوی دولت درباره این شکل 
از رنگ بندی کشــور گفــت: این روش 
به ما کمک می کند تا برای بازگشــایی 
هوشمندسازی کنیم. هر سه روز یکبار 
وضعیت شــهرها رصد می شود. وزارت 
بهداشــت و اســتانداری ها موظف به 

رسیدگی و بررسی وضعیت ها هستند. 
تعدادی از شهرها هستند که اعداد بستری 
آنها از یک نفر در دو هفته کمتر اســت. 
شهرهایی که در چهارده روز اخیر کمتر 
از چهارده نفر بستری داشته باشند نیز 
وضعیت سفید دارند که بیشتر شهرهای 
کوچک هستند. سخنگوی دولت با اعلام 
اینکه اقدامات از ۱۵ اردیبهشت شروع 
می شــود، تصریح کرد: باید بگویم که 
دولت ازمدت ها پیش به دنبال بازگشایی 
اماکن بوده است. خوشبختانه آمار تهران 
را که می دیدم، نسبت به اوایل فروردین 
تاکنون، با کاهــش ۲۰ درصدی مواجه 
هســتیم که علامت خوبی بوده؛ ولی 
نباید فراموش کنیم که این موضوع از چه 

چیزی ناشی شده است.
ســخنگوی دولــت گفــت: اگر 
پروتکل هــا رعایــت نشــود، امکان 
بازگشــت وضعیت و خیزش بیماری 
وجــود دارد. این وضعیت در ســایه 
تلاش ها به نتیجه رســیده است. عدد 
گام به گام رو به کاهش اســت. اما ما 
کماکان وضعیــت را غیرعادی اعلام 
می کنیم و هر چند جایی را وضعیت 
قرمز نمی دانیم، اما در صورت عدم 
توجه بــه اصول بهداشــتی، این 

اتفاق می افتد.

 هر حرکت خلاف منافعمان را 
پاسخ می دهیم

سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی 
پیرامون توئیت رئیس جمهور آمریکا که 
به نظامیان خود گفتــه بود »در صورت 
تحریک از ســوی نظامیان ایــران آنها 
را هدف قرار دهید« یادآور شــد: ما به 
دنبال جنگ نیستیم و همواره صلح طلب 
بوده ایم و به هیچ عنــوان ماجراجویی 
نداریم. این آمریکاست که ماجراجویی 
می کند و هر گاه شرایط داخلی آمریکا به 
هم می ریزد ما آماده یک عملیات روانی از 
سوی آنها در خارج هستیم که تبدیل به 

سنتی برای آنها شده است.
ربیعی افزود: مــا مطمئنیم چنین 
اقدامی از سوی آنها صورت نخواهد گرفت 
و آنها به دنبال عملیات روانی هستند و 
مطالب مطرح شده اخیر نیز یک عملیات 
روانی از سوی آنها بود. ما در ماه رمضان 
پیشنهاد صلح و امنیت را به همه کشورها 
دادیم اساســاً به دنبال حادثه آفرینی 
در منطقه نیســتیم. اما به طور قاطع و 
مشخص اعلام می کنیم هر حرکتی که 
برخلاف منافع ما در منطقه صورت بگیرد 
پاســخ قاطع و لازم را خواهیم داد. اما 
تاکید می کنیم هیچگاه پیشگام 
برای ناامنی نیستیم و آن را به 

نفع منطقه نمی دانیم.
پولی گم نشده است

ربیعی در بخش دیگری از 

این نشست خبری درباره گزارش دیوان 
محاسبات در مورد گم شدن ارز دولتی نیز 
گفت: آقای همتی اعلام کردند و اسامی 
همه افراد موجود اســت. برخی افراد در 
مرحله واردات هستند و در مرحله گمرک 
قرار دارند و برخی نیــز به تعزیرات و قوه 
قضائیه معرفی شده اند. سخنگوی دولت 
افزود: بالاخره گزارشی از روی دلسوزی 
آمده و ما احترام قائل هستیم. شیوه بیان 
طوری بوده که می گویند پول گم شده 
است. نباید این احساس به وجود آید که 
رقمی گم شده است. ممکن است برخی 
از رقم اختصاص یافته سوءاستفاده کنند. 
این اطمینان وجود دارد که از یک سنت 
این پول دولت نخواهد گذشــت و ارزی 
گم نمی شود. ما با جدیت تمام پیگیری 
می کنیم و مردم در این موضوع مطمئن 
باشند. وی تصریح کرد: خود آقای عادل 
آذر اعلام کردند که پولی گم نشده است، 
اما برخی می گویند که منظور آقای عادل 
آذر این بوده است که پول گم شده است. 

باید بگویم که ارز نمی تواند گم شود.
از پرداخت حقوق های نجومی 

جلوگیری می کنیم
ربیعی در پاسخ به ســؤالی مبنی بر 
اینکه طبق گزارش تفریغ بودجه دیوان 
محاسبات، دولت در افزایش حقوق سال 
۹۹ سقفی را برای دریافت حقوق نگذاشته 
و امکان دارد بحث دریافت حقوق های 
نجومی به جامعه بازگــردد، گفت: در 
جاهایی که امکان دریافت حقوق های 
بالا وجود داشت، نهادهای عمومی مکلف 
شــدند که در چارچوب جلساتی که با 
مسئولان سازمان مدیریت می گذارند، 

در این باره تصمیم گیری انجام شود.
وی ادامــه داد: این در حالی اســت 
که پیش از این، این شــرکت ها و نهادها 
خودشان می توانستند تصمیم گیری 
کنند اما ما مقرر کردیم که هیئت امنای 
آنان با جلساتی که با دولت می گذارند، 

این موضوع را تعیین تکلیف کنند.
سخنگوی دولت تأکید کرد: بخش 
دولتی خارج از قواعد و چارچوب امکان 
پرداخت نــدارد، از این جهت مطمئن 
هستیم و با کنترل هایی که در دستور کار 
داریم، از پرداخــت حقوق های نجومی 

جلوگیری می کنیم.

 کنترل قیمت ها 
با بازگشایی مغازه ها

سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی 
در زمینه بالا رفتن برخی اقلام خوراکی 
و یا لوازم الکترونیکی به دلیل بسته بودن 
مغازه ها و برنامه دولت برای تنظیم بازار 
گفت: ما ۱۰۰ قلم کالا که مهم هستند 
را تحت کنترل داریم که نامشان نیز در 
سایت موجود است. ۳۰ قلم از این کالاها 
رشد قیمتی بالای ۱۵ درصد داشته که 
تعداد ایــن کالاها به ۲۴ قلم رســیده و 
باید بگویم که این افزایش قیمت لجام 

گسیخته نبوده است.
ربیعی عنوان کرد: مثلاً در خودرو ما 
افزایش قیمت از سوی کارخانه نداشتیم 
و در فضای مجازی گرانی رخ داد. در مورد 
لوازم الکترونیکی مانند موبایل و لپ تپ 
نیز به دلیل بســته بودن مراکز فروش، 
برخی افراد که در بازارهای دیگری چون 
سکه و مسکن بودند، باعث قیمت گذاری 
کاذب در برخی ســایت هایی شدند که 

نمی خواهم نامشان را بیاورم.
وی تصریح کرد: با باز شدن فیزیکی 
مغازه ها و بررسی در ســامانه برخورد، و 
نظارت قضائی، قیمت بازخواهد گشت. 
ســخنگوی دولت اظهار داشت: در ماه 
رمضان تلاش کردیم قیمت برخی اقلام 
اساســی را با ثبات کنیم و برخی کالاها 
مانند شکر ثبات پیدا کرده و در مورد خرما 

نیز قیمت رو به کاهش است.
ربیعی ادامــه داد: در مورد حبوبات 
شــاهد افزایش قیمت بوده ایــم که در 
جلسات ستاد تنظیم بازار در حال بررسی 
هستند و نتیجه را به مردم خواهیم گفت.

سخنگوی دولت:

رنگ بندی کشور به معنی عادی شدن شرایط نیست

خبر

رئیس قوه قضائیه گفت: هیچ گزارشــی تا امروز از دیوان 
محاســبات که حاکی از تردید یا اشــتباه در گزارش تفریغ 
بودجه سال ۹۷ باشد واصل نشده بلکه بر اتقان گزارش تاکید 

هم شده است.
به گزارش ایلنا، سیدابراهیم رئیســی در شورای عالی قوه 
قضاییه، تاکید کرد: مقامات قضایــی به پرونده تخلفات ارزی 
قاطعانه و بر خط عدل و انصاف رسیدگی کنند و حاشیه سازی ها 
و اظهارات نامناسب مانع رسیدگی به این پروند ه ها و بازگشت 

اموال به بیت المال نشود.
وی با بیان اینکه نظارت و شــفافیت دو رکن اساســی در 
حکمرانی خوب است؛ تاکید کرد: دســتگاه ها باید از نظارت 
استقبال کنند چون مساله بیت المال است، دستگاه های اداری 

به روشن شدن موضوع کمک کنند.

رییس قوه قضاییه بیان کــرد: پرونده های متعدد ارزی در 
دادسرای تهران محرمانه نیســت؛ باید نتایج رسیدگی ها به 

اطلاع مردم برسد.
وی در بخش دیگری از سخنانش به اظهارنظر های مجامع 
مدعی حقوق بشر درباره وضعیت زندان های کشورمان در ایام 
کرونا اشاره کرد و گفت: بسیار تعجب برانگیز است که در بین 
کشور های مبتلا به کرونا، کار ابتکاری و بی نظیر ایران در اعطای 
مرخصی به زندانیان مورد توجه قرار نگرفته است. رئیسی افزود: 
برای همه عقول آزاده عالم ســوال برانگیز است که مدعیان 
حقوق بشر نسبت به وضعیت اسف بار زندانیان کشور های دیگر 
که حقوق آن ها مغفول مانده و دچار آسیب می شوند، سکوت 
کرده اند، ولی از کشوری که با یک حرکت اسلامی و انسانی در 

زمینه توجه به وضعیت زندان ها نام آور شده، ایراد می گیرند.

رئیسی همچنین از اقدام سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در 
پرتاب موفقیت آمیز ماهواره نور هم تجلیل کرد و آن را جلوه ای 
از جهش تولید در حوزه علم و فنــاوری و اقدامی اقتدارآفرین 
برای کشور خواند و گفت که در همه حوزه ها می توان با اتکا به 
این روحیه، در جهت رونوق تولید و کاهش مشکلات اقتصادی 

گام برداشت.
در این جلسه، همچنین علی القاصی دادستان تهران با ارائه 
گزارشی از نحوه رســیدگی به پرونده تخلفات ارزی بر مبنای 
گزارش دیوان محاســبات اظهار داشــت: با مصوبه دولت از 
مجموع ارقامی که برای واردات کالا به کشور تخصیص یافت، 
حدود ۲۳ میلیارد آن برای کالا های اساسی و ضروری و معادل 

۸ میلیارد هم برای کالا های دیگر بوده است.
وی افزود: به دنبال اجرای ایــن مصوبه که از نظر اقتصادی 
و سیاســت های پولی و ارزی ایراداتی داشــت، ۱۶ مرداد ۹۷ 
اصلاحیه ای در جلسه شورای عالی اقتصادی سران قوا به آن 
مطرح شد و این شورا مصوب کرد ارز تخصیص یافته صرفاً برای 

کالا های اساسی باشد.

دادســتان تهران ادامه داد: پس از ایــن مصوبه مقرر 
شــد پرداخت ارز برای کالا های غیرضروری متوقف شود 
و مابقی ارز به نرخ آزاد )نیمایی( محاســبه و مابه التفاوت 
آن به دولت اعاده شود که بر اساس محاسبات، باقیمانده 
ارز رقمی بالغ بر ۱۲ هــزار میلیارد تومان بــوده که باید 

برگردانده شود.

رئیسی در جلسه شورای عالی قوه قضائیه:

نتیجه پرونده  ارزی به اطلاع مردم برسد
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کدخدایی خبر داد؛
وزارت علوم مدرک تحصیلی 

نماینده تفرش را تایید نکرد
به گزارش ایســنا، عباســعلی کدخدایی 
سخنگوی شــورای نگهبان درباره موضوعات 
مطرح شده در خصوص مدرک تحصیلی سینا 
کمالخانی، منتخب حــوزه تفرش در مجلس 
یازدهم، گفــت: وزارت علوم امروز طی نامه ای 
اعلام کرد که مدرک تحصیلی منتخب تفرش 
در مقطع کارشناسی ارشد از آن موسسه، فاقد 
مجوز از شورای گسترش آموزش عالی است و 
مدرک ایشــان را تایید نکرد. وی با بیان اینکه 
این هفته موضوع را در جلســه چهارشــنبه 
شورای نگهبان مطرح کرده و تصمیم خواهیم 
گرفت، افزود: اگر مــدرک تحصیلی وی مورد 
تایید قرار نگیــرد، انتخابات حــوزه انتخابیه 
تفرش ابطال و انتخابــات میان دوره ای برگزار 

می شود.
    

موسوی:
گزارش سازمان منع سلاح های 

شیمیایی درباره سوریه یکطرفه است
عباس موسوی، سخنگوی وزارت امور خارجه، 
نخستین گزارش تیم تحقیق و شناسایی سازمان 
منع سلاح های شــیمیایی )OPCW( درباره 
استفاده از سلاح شیمیایی در سوریه را جانبدارانه، 
یکطرفه و غیرمســتقل و خــارج از صلاحیت و 
اختیارات ســازمان منع ســلاح های شیمیایی 
خواند و گفت: فحوای گزارش این سازمان در مورد 
سوریه و نوع استدلال و نتیجه گیری این گزارش 
حاکی از آن است که تحت فشارهای بیرونی تهیه 
و جمع بندی شده و منابع مورد استفاده در گزارش 
بعضا از گروه های تروریســتی و سازمان های به 
اصطلاح بشردوســتانه از جمله کلاه ســفیدها 

بهره برده است.
    

بازگشت رئیس
اسدالله عباســی، ســخنگوی هیات رئیسه 
مجلس از منفی شــدن تســت کرونــای علی 
لاریجانــی، رئیس مجلــس خبــر داد و گفت: 
لاریجانی از روز گذشته از قرنطینه خارج شده و 
امروز و فردا نیز در محل کار حاضر خواهد شد. وی 
افزود: جلســات هفته آتی مجلس نیز به ریاست 
رئیس مجلس برگزار خواهد شــد. گفتنی است 
علی لاریجانی از ۱۴ فروردین بــه دلیل ابتلا به 

کرونا در قرنطینه به سر برده است.
    

سفارت ایران در اوکراین خبر داد؛
خروج ۹ کامیون ایرانی از 

اوکراین و مولداوی بعد از دو ماه
ســفارت ایران در اوکراین طــی اطلاعیه ای 
اعلام کــرد: »متعاقب پی گیری های ســفارت 
جمهوری اســلامی ایران در اوکراین و اکرودیته 
در مولداوی و با همکاری دســتگاه دیپلماسی و 
همچنین سفارت کشورمان در آنکارا، ۹ کامیون 
ایرانی متوقف در حوزه این نمایندگی )کشورهای 
اوکراین و مولداوی( پــس از حدود دو ماه توقف 
به دلیل شرایط قرنطینه ناشی از شیوع ویروس 
کرونا و بسته شدن مرزها، روز یکشنبه مورخ هفتم 
اردیبهشت، بندر اودســا را به مقصد جمهوری 

اسلامی ایران ترک کردند.«
    

سوال معنادار علی مطهری از 
سخنگوی شورای نگهبان

به گزارش خبرآنلاین، علی مطهری، نماینده 
مردم تهــران در کنایه به عباســعلی کدخدایی 
)سخنگوی شورای نگهبان( که به طرح دو فوریتی 
مجلس دهمی هــا انتقاد کرده بــود در صفحه 
توئیترش نوشت: » شورای نگهبان )در واقع آقای 
کدخدایی( در واکنش به طرح مجلس اعلام کرده 
که »رد صلاحیت نمایندگان با تکیه بر گزارش ها و 
مستندات مراجع قانونی انجام شده است«. باید از 
او پرسید کدام مرجع قانونی گفته است اظهارنظر 
نمایندگان درباره مسائل مختلف باید مطابق با 

میل عضوی از شورای نگهبان باشد؟«
    

آمریکا: 
»ماهواره نور« چیزی جز »یک 

دوربین معلق در فضا« نیست
ژنرال ریموند، فرمانده جدید نیروی فضایی 
آمریکا گفت که نخســتین ماهواره ای که هفته 
گذشته توســط ایران به فضا پرتاب شد و برنامه 
فضای مخفــی نظامی این کشــور را فاش کرد، 
چیزی به جز »یک دوربین معلق در فضا« نیست. 
وی اظهار کرد: ایران اعلام کرده اســت که این 
ماهواره قابلیت های تصویربــرداری دارد، اما در 

واقع، این یک دوربین معلق در فضا است.

سخنگوی دولت درباره 
توئیت ترامپ که به نظامیان 

خود گفته بود »در صورت 
تحریک از سوی نظامیان 

ایران آنها را هدف قرار 
دهید«، یادآور شد: به 

هر حرکتی که برخلاف 
منافع ما در منطقه صورت 
بگیرد پاسخ قاطع و لازم را 

خواهیم داد

خوشبختانه  درتهران 
نسبت به اوایل فروردین 

تاکنون، با کاهش ۲۰ 
درصدی آمار مواجه هستیم 

که علامت خوبی بوده؛ ولی 
نباید فراموش کنیم که در 
سایه تلاش  به این نتیجه 

دست یافته ایم

 رئیس دیده بان عدالت و شفافیت با تاکید بر 
اینکه در واگذاری های شهرداری جرم و تخلف 
صورت گرفته است، گفت: بنده مخالف فساد و 
سوءاستفاده هستم و اینها را بنا به دلایل سیاسی 

نمی گویم.
به گزارش برنا، احمــد توکلی، نماینده ادوار 
مجلس شورای اسلامی و رئیس سازمان دیده بان 
عدالت و شــفافیت، در واکنش به اینکه برخی 
مدعیان ریاست مجلس یازدهم بر سابقه اجرایی 

خود تاکید دارند در صورتی که در همین سوابق 
اجرایی مذکور تخلفــات فراوانی صورت گرفته 
است، گفت: چرا تا پیش از این در این مورد صحبت 
نمی کردید و ســوال نمی کردید آقای قالیباف 
پرونده دارد یا نه؟! ما در سازمان دیده بان عدالت و 
شفافیت یک بار پرونده های شهرداری را بررسی 
کردیم، نه کسی مانع ما شد و نه کسی از ما حمایت 
کرد و هر چیزی هم کــه در آنجا دیدیم صراحتا 
اعلام کردیم و گفتیم تخلفی صورت گرفته اما در 

همان زمان هم رسانه ها من را همراهی نکردند.
این نماینده ادوار مجلس بــا تاکید بر اینکه 
بررســی در مورد این تخلفات باید پیش از ورود 

به مجلس صورت می گرفت، تصریح کرد: وقتی 
یک نفر می خواهد نماینده مجلس شود، شورای 
نگهبان صلاحیت آن فرد را بررســی می کند بر 
همین اساس، من نتایج بررسی هایی که انجام 
دادم را در قالب یک نامه به شورای نگهبان ارسال 

کردم اما شورا سبک و سنگین، نمی کند.
رئیس ســازمان دیده بان عدالت و شفافیت 
ادامه داد: بحث این است که حتی در این موقعیت 
هم از نظر تکلیف شرعی می توانید نامه بزنید و 
تخلفاتی که مشاهده می کنید را عنوان کنید. 
وقتی که من در آن نامه نوشــتم که »فاسدند« 
گفتند برخورد می کنیم اما شورای نگهبان هیچ 

سندی از من نخواست و پیگیری نکرد. در همان 
ماجرای شهرداری به فساد شخصی نرسیدیم 
و فقط به این نتیجه رسیدیم که تخلف صورت 
گرفته است. در حال حاضر هم طرح این مباحث 
نتیجه بخش نیســت و حتی موجب اشــتباه 

می شود.
توکلی در رابطه با راه حل و راهکار برخورد با 
این قبیل فسادها اظهار کرد: روزی که فهمیدند 
قالیباف اشکال دارد باتوجه به اینکه پسُت کمی 
هم نداشت و شهرداری نهاد کوچکی نیست، باید 
همان موقع اعلام می کردند نه حالا که یک ماه 
دیگر می خواهند در مورد ریاست او رأی بگیرند. 

این گونه اقدامات سیاسی کاری و تخریبی است 
که نتیجه ای هم ندارد.

این نماینده ادوار مجلس در پایان با بیان اینکه 
»گر چه وصالش نه به کوشش دهند/ هر قدر ای 
دل که توانی بکوش« خاطرنشان کرد: در دوره 
انتخابات مجلس دهم در مورد افرادی که نامزد 
بودند، موارد و مدارک دیر به دست مان رسید و 
به همین دلیل چیزی هم نگفتیم چراکه متهم به 
تخریب کاری می شدیم. همچنین اخیرا دیده بان 
عدالت با صراحت علیه یکی از روسای کمیسیون 
عالی مواردی را به شورای نگهبان اعلام کرد که 
این شورا در پاسخ به ما گفت، موارد مذکور صحت 
ندارد. ما وظیفه خود را انجام دادیم اما اثر نکرد. اما 
در نهایت وقتی شورای نگهبان هم قبول نمی کند 
باید آنقدر تکرار کرد که خود افراد واکنش نشان 

دهند چون تکرار، اثر دارد.

احمد توکلی: 

شورای نگهبان نامه  مربوط به تخلفات قالیباف را پیگیری نکرد


